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Ladies and Gentlemen: 

 

It is my pleasure to welcome the participants of the 30th anniversary session of the Coordination Committee 

of the Food and Agriculture Organization and the European World Health Organization, whose activities are 

devoted to the issues of food and nutrition safety on a global scale, which, undoubtedly, will allow 

Kazakhstan to painlessly integrate into the global economy and become a full and authoritative partner 

thereof. 

 

Kazakhstan has been a member of the Codex Alimentarius Commission since 2003, and due to our recent 

accession to the WTO, working with existing Codex committees has become particularly relevant for us. 

Given renewed volatility in the world markets, coordinating the joint efforts of all countries to monitor food 

safety and develop international food standards has become more important than ever. 

Similarly, the role of effective cooperation and constructive dialogue between the Member States of the Code 

Commission has become clear. 

 

Due to the dynamics of international trade and the emergence of new cross-border challenges and threats, 

the degree of interdependence between States has increased which urges us to work together. 

Through the activities of the Codex of Alimentarius Commission, we see a great opportunity for cooperation 

between the state, representatives of industry, and consumers. 

Understanding the importance of this direction, I am sure that Kazakhstan's activities in this regard will be 

significant. 

 

I sincerely wish much success and fruitful work to this session’s participants. Thank you. 
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Приветственное слово Министра национальной экономики Республики Казахстан Бишимбаева К.В. на 
официальном приеме делегатов 30-й юбилейной сессии Координационного комитета ФАО/ВОЗ по 
Европе г. Астана                                                                                           
 
 
Уважаемые дамы и господа! 

 
Рад приветствовать участников 30-й юбилейной сессии Координационного комитета 

Продовольственной и  сельскохозяйственной организации и Всемирной организации 

здравоохранения по Европе, деятельность которой посвящена вопросам продовольственной и 

пищевой безопасности на мировом пространстве, что, несомненно, позволит Казахстану 

безболезненно интегрироваться в  глобальную экономику и стать полноправным и авторитетным 

партнером. 

  

Казахстан является членом Комиссии Кодекса Алиментариус с 2003 года, а в связи с недавним 

вступлением в ВТО, работа с действующими комитетами Кодекса стала особенно актуальной. 

В условиях современных кризисных явлений на мировых рынках еще более важной задачей 

становится координация совместных усилий всех стран по вопросам  контроля безопасности пищевой 

продукции, разработке международных стандартов на продукты питания. 

Возрастает роль эффективного взаимодействия и конструктивного диалога между государствами-

членами Комиссии Кодекса. 

 

В условиях динамики развития международной торговли и возникновения новых трансграничных 

вызовов и угроз растет взаимозависимость государств, которая нацеливает нас на совместную 

работу. 

В деятельности Комиссии Кодекса Алиментариус мы видим отличную возможность сотрудничества 

государства, представителей индустрии и потребителей. 

Понимания важность этого направления, я уверен, что активность Казахстана в этом плане будет 

очень высокой. 

 

Участникам сессии искренне желаю успехов и плодотворной работы. 

 

 


